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Protokół Nr 42 

z obrad czterdziestej drugiej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 2.02.2022r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 14:30. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 14 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

Skład Rady Miejskiej w Więcborku 14 radnych, w związku z wygaśnięciem mandatu 

radnego. 

 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – p Stanisław Piłka. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Więcborku        - Tomasz Siekierka 

5. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

6. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Środecki 

 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja dotycząca stanu bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie 

gminy Więcbork.  

10. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku z realizacji planu pracy 

Rady za 2021 r. 

11. Sprawozdania Komisji stałych RM z realizacji planów pracy za rok 2021. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej gminy Więcbork 

na 2022 rok. 

13. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/278/21 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 27 października 2021r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Więcbork. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wprowadzania regulaminu prowadzenia handlu w piątki  

i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki  

i soboty przez rolników i ich domowników. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

19. Przyjecie uchwały w sprawie udzielenia pomocy Finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Zakończenie. 

 

Do porządku obrad nie wniesiono zmian 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół  z XLI sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, 

czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, 

więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

30.12.2021r. – Spotkanie Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie przygotowywanej Strategii 

Rozwoju Gminy Więcbork. 

4.01.2022r. – udział w uroczystościach pogrzebowych - ostatnim pożegnaniu Radnego Rady 

Miejskiej w Więcborku p. Władysława Rembelskiego. 

16.01.2022r. – wraz z częścią Radnych Rady Miejskiej w Więcborku Przewodnicząca RM 

uczestniczyła w Koncercie karnawałowym w wykonaniu Zespołu Solistów Arte Con Brio na 

https://mgokwiecbork.pl/24542


 

3 
 

nowo wyremontowanej sali Widowiskowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

23.01.2022r. – Przewodnicząca RM wraz Wiceprzewodniczącą RM p. Beatą Lida  

i Wiceprzewodniczącym RM p. Henrykiem Szwochertem w obchodach 102 rocznicy powrotu 

Więcborka do granic RP. Prezydium RM w imieniu Rady złożyło kwiaty i znicze pod 

Pomnikiem „Orła Białego” w Więcborku, a następnie uczestniczyło w mszy św. w intencji 

Ojczyzny. w tym samym dniu Prezydium uczestniczyło w odsłonięciu zaktualizowanej 

tablicy upamiętniającej co najmniej 19 Polaków pomordowanych przez żołnierzy 

niemieckich z łotewskiej 15 Dywizji Grenadierów SS “Lettland” w nocy z 25 na 26 stycznia 

1945 roku. Tablica umieszczona jest na Obelisku zlokalizowanym w pobliżu Cmentarza 

Komunalnego w Więcborku. Ponadto Przewodnicząca RM tego dnia wzięła udział  

w Ekspozycji poświęconej walce o suwerenność i swobodę obywatelską z lat współczesnych 

pt. “Tu rodziła się Solidarność” opowiadającej o początkach powstawania związku 

zawodowego i trudnościach z jakimi jej członkowie musieli się mierzyć. Wystawa 

zaprezentowana została przez Miejsko-Gminną Bibliotekę Publiczną w Centrum Aktywności 

Lokalnej przy ul. Rybackiej w Więcborku. 

1.02.2022r. – udział Przewodniczącej RM w posiedzeniu połączonych Komisji Rady 

Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych w sali 

Lustrzanej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 

22.12.2021r. – spotkanie opłatkowe z Radnymi Rady Miejskiej w Więcborku /miejsce: 

Restauracja „Pod Koroną”/. 

 

27.12.2021r. – urlop wypoczynkowy. 

 

30.12.2021r. – podpisanie aktu notarialnego dotyczącego zakupu gruntu przeznaczonego na 

poprawę parametrów drogi gminnej w Kancelarii Notarialnej w Sępólnie Krajeńskim. 

 

3.01.2022 -  podpisanie umowy z Zakładem Gospodarki Komunalnej w Więcborku na usługę 

odbioru odpadów komunalnych z terenu gminy Więcbork. 

 

4.01.2022r. – udział we mszy św. oraz uroczystościach pogrzebowych zmarłego radnego oraz 

byłego Skarbnika Gminy Więcbork p. Władysława Rembelskiego. 

 

10.01.2022r. – udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Poruszone tematy dotyczyły 

miedzy innymi publicznej komunikacji zbiorowej/autobusowej na terenie powiatu 

sępoleńskiego /miejsce: Starostwo powiatowe w Sępólnie Krajeńskim/. 

 

12.01.2022r. – udział w zdanej Konferencji zamykającej konsultacje społeczne Programu 

„Fundusze Europejskie dla Kujaw i Pomorza na lata 2021-2027 wraz z prognoza 

Oddziaływania na Środowisko”. Następnie Burmistrz Więcborka wziął udział w Radzie 

Partnerstwa Wodnego województwa kujawsko-pomorskiego /konferencja na platformie 

TEAMS/ oraz w Walnym Zgromadzeniu Członków Lokalnej Grupy Działania w siedzibie 

LGD w Sępólnie Krajeńskim.  
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14.01.2022r. – udział w zdalnym spotkaniu konsultacyjnym dotyczącym nowelizacji ustawy  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

16.01.2022r. -  udział w Koncercie karnawałowym w wykonaniu Zespołu Solistów Arte Con 

Brio pt. „To były Piękne Dni”, w sali Widowiskowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku.  

 

17.01.2022r. – udział w spotkaniu dotyczącym weryfikacji i precyzyjnego wytyczenia 

użytków ekologicznych na terenie gminy Więcbork. Dotyczy to głownie Zespołu 

Przyrodniczo – Krajobrazowego Torfowisko „Messy”, obejmującego 630 ha. W spotkaniu 

tym udział wzięli przedstawiciele Nadleśnictw Runowo Krajeńskie i Lutówko, Krajeńskiego 

Parku Krajobrazowego w Więcborku oraz Gminy Sępólno Krajeńskie i Gminy Więcbork,  

a także Pan Witold Białkowski, który na zlecenie Gminy Więcbork prowadzi prace związane 

z weryfikacją użytków ekologicznych /miejsce: Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

18.01.2022r. – udział w posiedzeniu Kapituły nagrody Burmistrza Więcborka „Rycerz” 

/miejsce: Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

 

21.01.2022r. – udział w koncercie Kolęd i Pastorałek w wykonaniu Pani Magdy 

Steczkowskiej w sali Widowiskowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

 

22.01.2022r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Sypniewo /miejsce Remiza OSP  

w Sypniewie/.  

 

23.01.2022r. – udział w obchodach 102 rocznicy powrotu Więcborka do granic RP, 

uroczystym Apelu na Palcu Jana Pawła II przy Pomniku „Orła Białego” i mszy św. w intencji 

ojczyzny i mieszkańców gminy Więcbork, a następnie uczestniczyło w odsłonięciu 

zaktualizowanej tablicy upamiętniającej co najmniej 19 Polaków pomordowanych przez 

żołnierzy niemieckich z łotewskiej 15 Dywizji Grenadierów SS “Lettland” w nocy z 25 na 26 

stycznia 1945 roku. W uroczystości udział wzięli również: przedstawiciel władz Gminy 

Mrocza w osobie p. Waldemara Chudzik - Zastępcy Burmistrza oraz wnuczka jednego  

z zamordowanych p. Irena Dudziak wraz z rodziną. Obecność tych osób wynikała z faktu, że 

osoby  zamordowane w tych okolicach pochodziły z terenu Mroczy. Ponadto w tym dniu 

Burmistrz tego dnia wzięła udział w Ekspozycji poświęconej walce o suwerenność i swobodę 

obywatelską z lat współczesnych pt. “Tu rodziła się Solidarność” opowiadającej o początkach 

powstawania związku zawodowego i trudnościach z jakimi jej członkowie musieli się 

mierzyć. Wystawa zaprezentowana została przez Miejsko-Gminną Bibliotekę Publiczną  

w Centrum Aktywności Lokalnej przy ul. Rybackiej w Więcborku. Burmistrz podziękował 

wszystkim osobom, które w tym dniu uczestniczyły w wydarzeniach towarzyszących 

obchodom ww. rocznicy. 

 

24-27.01.2022r. – urlop wypoczynkowy. 

 

29.01.2022r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Jastrzębiec /miejsce: świetlica 

wiejska w Jastrzębcu/. 

 

1.02.2022r. – udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, na którym omówiono sytuację 

epidemiczną COVID-19, poziom szczepień mieszkańców, funkcjonowanie punktów 

wymazowych, zwalczanie ptasiej grypy na terenie powiatu. Tego samego dnia Burmistrz 

wziął udział w posiedzeniu połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego 

https://mgokwiecbork.pl/24542
https://mgokwiecbork.pl/24542
https://mgokwiecbork.pl/24542
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oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych w sali Lustrzanej Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku 

 

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 

 28 grudnia 2021r. interpelacja Radnej przesłana została do Starosty Sępoleńskiego.  

 W dniu sesji do Urzędu Miejskiego w Więcborku wpłynęła odpowiedź Starosty. Wniosek 

Radnej Starosta przyjmuje, jako wniosek fakultatywny do budżetu na 2022r. natomiast 

odniesienie się do pozostałej treści interpelacji radnej nastąpi na jednej z najbliższych 

sesji Rady Miejskiej w Więcborku jeżeli pozwoli na to sytuacja pandemiczna związana  

z COVID-19. 

 

 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Mateusz Łański złożył dwa zapytania: 

 

 Zapytał, kiedy nastąpi budowa świetlicy wiejskiej w Wituni, 

 Zapytał, kiedy uruchomiona zostanie nowo wybudowana instalacja świetlna przy  

ul. Wincentego Witosa w Wituni. 

2. Radna Brygida Migawa zapytała, czy na dzień dzisiejszy wiadomo, czy odbędą się 

zebrania wiejskie w poszczególnych sołectwach gminy Więcbork. 

Ad.9 Informacje dotyczące stanu bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na 

terenie gminy Więcbork przedstawione zostały przez przedstawicieli: Komendy Powiatowej 

Policji w Sępólnie Krajeńskim, Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych  

w Więcborku. 

a) Kwestie dotyczące bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie gminy Więcbork- 

Prezes Zarządu OSP w Więcborku p. Teresa Dropinska – informacja stanowi 

Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/, 

Przewodnicząca RM otwierając dyskusję w imieniu Rady Miejskiej w Więcborku wyraziła 

uznanie za wkład pracy Pani Prezes i podziękowała, że Straże działają na takim wysokim 

poziomie. Stwierdziła, że gdyby nie zaangażowanie jej osoby i to, że potrafi ona skupić wokół 

siebie tak dużą liczbę osób,  działalność OSP nie byłaby tak prężna.  

Burmistrz Więcborka powiedział, że wszystkie sprawozdania zna bardzo szczegółowo, a to 

z tej przyczyny, że każda Jednostka OSP, co roku odbywa zebranie sprawozdawcze,  

w których stara się uczestniczyć i na nich prezentowane są ich działania. Dziś jest również 

bardzo dobra okazja, aby wszystkim Druhom OSP z terenu gminy Więcbork podziękować za 

ich aktywne działanie, niesienie pomocy w stanie zagrożenia pożarowego, zdarzeń 

drogowych, a także aktywność w sferze edukacji i prewencji. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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b) Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Sępólnie Krajeńskim insp. Paweł 

Zawada – Informacja stanowi Zał. Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu  

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Radny Jacek Kabattek nawiązując do zmian w zakresie przepisów ruchu drogowego,  

a także stawek mandatów za wykroczenia drogowe pytał, czy w związku z tym zauważalne są 

zmiany na lepsze. 

Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, że nie chciałby wprowadzać radnego w błąd, 

bo szczegółowo nie dokonywał jeszcze analizy przełożenia wzrostu stawek mandatów na 

wolniejszą jazdę kierowców. Takie analizy wykonywane są zazwyczaj w systemie 

miesięcznym tj. po zakończeniu danego miesiąca. Niemniej, odnotowano, że w terenie 

zabudowanym prędkości zdecydowanie zwalniają. Wyraził nadzieję, że ta tendencja się 

utrzyma.  

Radny Jan Antczak podziękował za działania Policji w zakresie bezpieczeństwa 

epidemicznego tzn., że pojawiają się w sklepach i sprawdzają czy wszyscy stosują się do 

obowiązku zakładania maseczek. Sama obecność policjantów działa w tym zakresie 

prewencyjnie. Rady prosił, aby tych kontroli w sklepach było, jak najwięcej. 

Radna Brygida Migawa zgłosiła problem z kontaktem telefonicznym do Posterunku Policji 

w Więcborku. Pod koniec stycznia bezskutecznie próbowała skontaktować się  

z Posterunkiem w związku z czym pytała, czy kontakt jest możliwy tylko do godziny 15:00. 

Sprawa, która chciała zgłosić nie wymagała telefonu na nr 112. 

Komendant Powiatowy Policji mówił, że problem o którym mówi radna, to problem jaki 

często pojawia się w przypadku jednostek, które nie pracują całodobowo. W dni powszednie 

któryś z policjantów raczej jest na miejscu, chociaż zdarza się, że czasami może go nie być. 

W takich sytuacjach warto zadzwonić na numer Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie 

Krajeńskim, tam zawsze jest ktoś dyżurujący i poinformuje, czy dany dzielnicowy jest na 

służbie, czy też nie. Taka sytuacja wynika z faktu, że policjantów jest określona ilość. Żeby 

była stała służba dyżurna, potrzebne jest, co najmniej pięciu funkcjonariuszy. Na Posterunku 

nie przewiduje się stałej służby dyżurnej, musiałby być to przynajmniej Komisariat, żeby  

o takiej funkcji mówić, chociaż też dotyczy to tylko tych większych Komisariatów. Niemniej 

zazwyczaj w poniedziałek na Posterunku jest Kierownik lub osoba, go zastępująca. 

Najpewniej jest jednak zadzwonić do Komendy, tam zawsze można uzyskać dokładne 

informacje, czy też przekazać informacje, które trafią do właściwych funkcjonariuszy.  

Burmistrz Więcborka podziękował Komendantowi za dotychczasową współpracę. 

Ubolewał nad faktem, że w roku 2021 w sezonie letnim zabrakło wsparcia z Jednostek OPP  

z Komendy Wojewódzkiej w postaci dodatkowych służb policyjnych. Rozumie, że było to 

związane z trudną sytuacją związaną, z pandemią i ilością dodatkowych obowiązków oraz 

zadań, które zostały skierowane na służby Policji. Korzystając z obecności zarówno 

Komendanta Powiatowego Policji, jak i Kierownika Posterunku Policji w Więcborku 

Burmistrz podjął temat, który wielokrotnie przewija się na spotkaniach z radnymi,  

a mianowicie problem szerzącego się wandalizmu. Skala tego problemu na terenie gminy 

Więcbork narasta i dotyczy obiektów użyteczności publicznej, ale nie tylko ich. Obserwuje 

się, że zjawisko dotyczy kilku newralgicznych miejsc, ale te informacje posiada również 

Policja. Gmina stara się zabezpieczać miejsca montując w różnych lokalizacjach przenośne 

kamery i fotopułapki i pomóc tym samym w wykrywalności sprawców i egzekwowaniu 
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prawa wobec tych którzy je łamią, a przede wszystkim nie szanują dobra wspólnego. Jest 

takich kilka miejsc: Targowisko Miejskie, plaża miejska, teren za kościołem przy molo, 

tereny za szkołami średnimi. Burmistrz zaapelował do przedstawicieli Policji o wzmożoną 

czujność we wskazanych miejscach, ale nie tylko tam, bo naganne zachowania występują  

w różnych częściach miasta. Wspomniał również o krajowej mapie zagrożeń, która w sposób 

bezpieczny i anonimowy pozwala zgłaszać zdarzenia noszące znamiona przestępstw  

i wykroczeń i jako takie jest bardzo dobrym narzędziem dającym mieszkańcom możliwość 

wykazania się postawą obywatelską.  

Komendant Powiatowy Policji podziękował za miłe słowa, ale też za wskazania. Zapewnił, 

że w newralgiczne miejsca kierowane są służby policyjne i nadal tak będzie. Na pewno 

rozbudowa monitoringu jest krokiem w dobrą stronę, chociaż wiadomo, że sam system nie 

spowoduje, że przestępstw i wykroczeń nie będzie w ogóle. Jednakże narzędzie to daje 

niewątpliwie dużo większe możliwości ustalenia sprawców i działa rownież zapobiegawczo. 

Od wielu lat jest zwolennikiem monitoringu i od wielu lat wielokrotnie zachęcał, nie tylko na 

sesji w Więcborku, do rozwoju sieci monitoringu, która w efektywny sposób przekłada się na 

wzrost bezpieczeństwa. 

Burmistrz Więcborka  wspomniał o jeszcze jednym z istotnych działań Policji, o których 

mówiono na jednym z posiedzeń Komisji Rady Miejskiej w Więcborku. Chodziło  

o legitymowanie osób gromadzących się w miejscach  newralgicznych, o których wiedzą 

zarówno samorządowcy tj. radni i władze Gminy, jak i funkcjonariusze policji. W miejscach 

tych dzieją się rzeczy nie do końca zgodne z literą prawa i funkcjonującym porządkiem 

publicznym. Wylegitymowanie osób uczestniczących w takich zgromadzeniach powoduje, że 

przestają być oni anonimowi, a tym samym uświadamia im, że jeżeli cokolwiek wydarzy się 

w tym miejscu pozwoli służbom na szybką identyfikację sprawców i będzie skuteczną 

prewencją 

Komendant Powiatowy Policji zapewnił, że policja często z własnej inicjatywy 

przeprowadza interwencję i w uzasadnionych przypadkach te legitymowania stosuje. 

Również im zależy na poprawie bezpieczeństwa publicznego, o którym mówił Burmistrz 

Więcborka.    

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję 

 

c) Informacja Komendanta Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej st. bryg. mgr inż. 

Macieja Suchomskiego z uwagi na nie możność uczestnictwa w obradach sesji, 

złożona została w Biurze Rady Miejskiej w Więcborku i umieszczona w materiałach 

sesyjnych Radnych. – Informacja stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu 

/do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.10 Sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady Miejskiej w Więcborku za 2021r. 

przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska. 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 
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Ad.11 Sprawozdania Komisji stałych RM z realizacji planów pracy za rok 2021 przedstawili 

Przewodniczący Komisji stałych RM w Więcborku. 

 

 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej – Przewodniczący Jacek Kabattek – Zał Nr 5 do 

niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Przewodnicząca Natasza 

Ksobiak -  Zał Nr 6 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie 

BIP Gminy Więcbork/, 

 Sprawozdanie Komisji Połączonych Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – Przewodnicząca 

Komisji Oświaty /…/ p Beata Kopta -  Zał. Nr 7do niniejszego Protokołu /do wglądu 

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej gminy Więcbork 

na 2022 rok przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Program Aktywności Lokalnej na terenie Gminy Więcbork na rok bieżący realizowany będzie 

w ramach Projektu realizowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Projekt 

realizowany będzie w partnerstwie ze Stowarzyszeniem na rzecz rozwoju kobiet GINEKA  

w Bydgoszczy. Jest to Stowarzyszenie, z którym Gmina Więcbork i OPS w Więcborku 

współpracuje od wielu lat. Projekt został zakwalifikowany do realizacji już w 2019r. ale  

z uwagi na stan epidemiczny jego wykonanie zostało przesunięte na rok bieżący. Dyrektor 

MGOPS wprowadził autopoprawkę do projektu polegająca na dodaniu zapisu na stronie 

trzeciej Załącznika, koniec akapitu piątego, o Treści „termin realizacji może ulec zmianie”. 

Zapis wprowadza się zgodnie z sugestią Urzędu Marszałkowskiego i wstępną zgodą na to, 

żeby przesunąć realizację tego Programu o prawdopodobnie dwa miesiące, z uwagi na 

epidemię. Program zakłada aktywizację społeczno-zawodową 32 osób z terenu gminy 

Więcbork poprzez wsparcie trenera osobistego, treningi warsztaty, kursy zawodowe, staże dla 

pięciu osób, wyjazdy edukacyjne, spotkania integracyjne. Wartość Projektu 424.330, 46 zł. 

Wkład UE, to 360.680,89 zł, natomiast wkład własny Gminy Więcbork, to 63.649, 57 zł i jest 

to wkład finansowy w postaci zasiłków – środków zapewnionych w budżecie MGOPS, nie 

obciążające samorządu oraz wkład niematerialny w postaci wynajmu sali (część spotkań 

odbędzie się w Wiejskim Domu Kultury w Sypniewie, część w Świetlicy Środowiskowej, 

część w Centrum Aktywności Seniora). 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.13 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/278/21 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 27 października 2021r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy Więcbork omówił Kierownik Referatu UM w Więcborku  

p. Tomasz Fifielski. 

 

 

Zawiadomieniem z dnia 24 listopada 2021r. nr WNK.IV.4131.165.2021 Wojewoda 

Kujawsko-Pomorski, zwany dalej organem nadzoru, wszczął postępowanie nadzorcze  

w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr XXXIX/278/21 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 27 października 2021r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Więcbork. Dokonując oceny zgodności z prawem 

przedmiotowej uchwały organ nadzoru stwierdził co następuje. 

W § 3 załącznika do uchwały Rada Miejska postanowiła: „Obowiązek uprzątnięcia błota, 

śniegu i lodu oraz innych zanieczyszczeń z chodników położonych wzdłuż nieruchomości, 

właściciele nieruchomości realizują poprzez ich niezwłoczne usuwanie w sposób 

niepowodujący zakłóceń w ruchu pieszych lub pojazdów". Wojewódzki Sąd Administracyjny 

w Poznaniu w wyroku z dnia 6 sierpnia 2020r., sygn. akt IV SA/Po 1076/19 zauważył: 

„Wskazanie terminu wykonania powyższych obowiązków poprzez użycie określenia 

„niezwłocznie" wykracza poza delegację ustawową. Regulamin, w myśl art. 4 ust. 2 pkt l lit b 

u.c.p.g., może jedynie określać obowiązek uprzątnięcia wskazanych zanieczyszczeń, brak jest 

natomiast upoważnienia do określenia czasookresu jego wykonania. Gdyby bowiem 

ustawodawca uznał za niezbędne przekazanie uprawnienia także w tym zakresie radzie gminy 

to wprost zapisano by takie uprawnienie w upoważnieniu ustawowym (...)". 

W § 4 załącznika do uchwały Rada Miejska postanowiła: „Mycie pojazdów poza myjniami 

dozwolona jest -wyłącznie na własnej posesji przy użyciu środków ulegających biodegradacji 

lub czystej wody bez detergentów w sposób nieuciążliwy dla mieszkańców lub 

użytkowników nieruchomości sąsiednich oraz w sposób uniemożliwiający zanieczyszczenie 

środowiska". W § 5 załącznika do uchwały Rada Miejska postanowiła: „Naprawy pojazdów 

samochodowych poza warsztatami naprawczymi mogą być wykonywane w obrębie własnej 

nieruchomości pod warunkiem, że nie spowodują zanieczyszczenia wód lub gleby oraz 

uciążliwości dla mieszkańców sąsiednich nieruchomości". 

Wprowadzone w przepisach § 4 i § 5 regulaminu ograniczenie mycia pojazdów 

samochodowych wyłącznie do terenu własnej posesji oraz naprawy pojazdów 

samochodowych w obrębie własnej nieruchomości - zdaniem organu nadzoru przekracza 

zakres upoważnienia ustawowego określonego w art. 4 ust. 2 pkt l lit. d ustawy. 

Jak już wskazano, w myśl art. 4 ust. 2 pkt l lit. d ustawy, regulamin określa szczegółowe 

zasady utrzymania czystości i porządku na terenie gminy dotyczące wymagań w zakresie 

mycia i naprawy 

pojazdów samochodowych poza myjniami i warsztatami naprawczymi. Rada została zatem 

upoważniona wyłącznie do wskazania wymogów dopuszczalności mycia pojazdów poza 

myjniami i warsztatami, mających na celu zapewnienie ochrony środowiska i ludzi przed 

zagrożeniem, zanieczyszczeniem lub uciążliwościami stwarzanymi na skutek wykonywanych 
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tych czynności. Wymogi i zasady te muszą pozostawać jednak w odpowiedniej proporcji do 

złożonego celu i stanowić jego realizację. W konwencji powyższego w świetle powołanego 

przepisu ustawy, nałożony obowiązek - do mycia i naprawy pojazdów na własnej 

nieruchomości - nie jest wymagana zgoda rady gminy. Organ nadzoru wskazuje, że w ramach 

zakwestionowanej regulacji zawartej w uchwale prawodawca lokalny przekroczył zakres 

upoważnienia ustawowego oraz nie uwzględnił celu, któremu ma służyć norma 

upoważniająca. W § 10 ust. 7 załącznika do uchwały Rada Miejska postanowiła: „(…) zużyte 

opony z pojazdów o dopuszczalnej masie całkowitej do 3,5 t, powstające w gospodarstwach 

domowych, należy przekazywać bezpośrednio do punktu selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych", zaś w § 10 ust. 11 załącznika do uchwały Rada postanowiła: „odpady 

budowlane i rozbiórkowe stanowiące odpady komunalne powstające w gospodarstwach 

domowych można dostarczyć do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych.  

Z kolei uchwała nr XXXIX/279/21 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27 czerwca 2021r.  

w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w § 2 pkt 5 stanowi: „zużyte opony z pojazdów o dopuszczalnej 

masie całkowitej do 3,5 t, w ilości do 8 sztuk na rok, z gospodarstwa domowego należy 

przekazywać bezpośrednio do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych".  

Z kolei w § 2 pkt 9 Rada p stanowiła: „odpady budowlane i rozbiórkowe stanowiące odpady 

komunalne w ilości nie większej niż 200 kg na gospodarstwo domowe na rok, należy 

przekazywać bezpośrednio do punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych". 

Wobec powyższego przedmiotowa uchwała nr XXXIX/278/21 oraz uchwała  

nr XXXIX/279/21 z dnia 27 października 2021r. Rady Miejskiej w Więcborku - winna 

zawierać spójne regulacje (w powyższej sprawie brak wskazania w § 10 ust. 7 regulaminu 

ilości opon oraz w § 10 ust. 11 - ilości odpadów budowlanych i rozbiórkowych na 

gospodarstwo domowe na rok, przekazywanych do punktu selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych ). Zauważyć należy, że przepis art. 4 ust. 2 ww. ustawy skierowany jest do 

wytwórców tych odpadów (właścicieli nieruchomości), na których są wytwarzane odpady 

 i odnosi się do częstotliwości oraz sposobu pozbywania się odpadów, zaś art. 6r ust. 3 ustawy 

adresowany jest do odbierających te odpady od ww. podmiotów. W § 14 zdanie pierwsze 

załącznika do uchwały Rada postanowiła: „Posiadacze zwierząt zobowiązani są do 

natychmiastowego usuwania zanieczyszczeń pozostawionych przez zwierzę z miejsc 

przeznaczonych do użytku publicznego". W powyższej sprawie wypowiedział się 

Wojewódzki Sąd Administracyjny w 

Bydgoszczy w wyroku z dnia 8 lipca 2020r., sygn. akt II SA/Bd 286/20 wskazując: 

„Nieprawidłowo sformułowany został także przepis (...) Regulaminu a przez odwołanie (...), 

w którym to prawodawca lokalny nałożył na adresatów normy obowiązek natychmiastowego 

usuwania zanieczyszczeń pozostawionych przez zwierzęta na terenach przeznaczonych do 

użytku publicznego. Przepis ten bowiem w sposób nieprecyzyjny formułuje określony w nim 

obowiązek względem adresata normy, gdyż posługuje się niedookreślonym pojęciem 

"zanieczyszczeń pozostawionych przez zwierzęta". Oczywistym jest, że poprzez nieczystości 

pozostawiane przez zwierzęta domowe rozumieć można zarówno nieczystości stałe, jak  

i płynne, a ponadto nieczystości (zanieczyszczenia) pochodzenia nie tylko fizjologicznego, 

ale i każdego innego. Przy tak pojemnym sformułowaniu trudno wymagać od właściciela 

zwierzęcia, by usuwał on każde "zanieczyszczenie" pozostawione przez zwierzę - np. 

odchody płynne, fragmenty sierści, zawleczone resztki pokarmu". W § 17 pkt l załącznika do 

uchwały - odnoszący się do kwestii gromadzenia i stosowania obornika i płynnych odchodów 

zwierzęcych - zauważyć należy, że szczegółowe zapisy uregulowane zostały w ustawie z dnia 

10 lipca 2007r. o nawozach i nawożeniu (Dz. U. z 2021r., póz. 76 ze zm.). W ocenie organu 
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zapisy regulaminu nie znajdują oparcia w normie upoważniającej art. 4 ust. 2 ustawy (vide: 

WSA w Bydgoszczy z dnia 23.01.2019r., sygn. Akt IISA/Bd!271/18). W § 17 pkt 3 

załącznika do uchwały dopuszczono utrzymywanie zwierząt gospodarskich na terenach 

wyłączonych z produkcji rolniczej jedynie pod warunkiem, że nie będzie ono powodowało na 

nieruchomościach sąsiednich uciążliwości takich jak hałas i odór. Zdaniem organu nadzoru 

taki zapis jest sprzeczny z celem uchwalonego regulaminu, który może regulować jedynie 

kwestie czystości i porządku. „Hałas i odory" nie wchodzą w zakres pojęcia „czystość  

i porządek" (vide: WSA w Bydgoszczy z dnia 13.11.2019r., sygn. akt II SA/Bd 657/19). W § 

17 pkt 4 załącznika do uchwały Rada Miejska postanowiła: „utrzymywania zwierząt  

w pomieszczeniach zamkniętych lub na terenie ogrodzonych nieruchomości, skutecznie 

zabezpieczonych przed ich samodzielnym wydostaniem się poza teren nieruchomości...". 

Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gdańsku w wyroku z dnia 7 października 2021r. 

stwierdził: „Nakaz utrzymywania zwierząt gospodarskich w pomieszczeniach zamkniętych 

lub na terenie ogrodzonym nieruchomości, skutecznie zabezpieczonych przed ich 

samodzielnym wydostaniem się wykracza poza upoważnienie ustawowe art. 4 ust. 2 pkt 7 

u.c.p.g., który nakazuje zawarcie w regulaminie wymagań utrzymywania zwierząt 

gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji rolniczej, w tym także zakazu ich 

utrzymywania na określonych obszarach lub w poszczególnych nieruchomościach. Podkreślić 

należy, że nakaz zachowania środków ostrożności przy trzymaniu zwierzęcia wynika z art. 77 

k.w. który w brzmieniu obowiązującym w dacie uchwalenia kontrolowanego regulaminu  

( Dz. U. z 2019r., póz. 821 ze zm.) przewidywał karę ograniczenia wolności, karę grzywny do 

1000 złotych albo karę nagany za niezachowanie zwykłych lub nakazanych środków 

ostrożności przy trzymaniu zwierzęcia, także zwierzęcia gospodarskiego". W § 17 pkt 5 

załącznika do uchwały Rada postanowiła: „padłe zwierzęta gospodarskie powinny być 

przekazywane przedsiębiorcy, który posiada stosowne zezwolenie na działalność w zakresie 

odbioru oraz spalania zwłok". Wskazać należy, że w art. 4 ust. 2 pkt 7 ustawy przyznano 

gminom kompetencje w zakresie wymagań utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach 

wyłączonych z produkcji rolniczej, w tym także zakazu ich utrzymywania na określonych 

obszarach lub w poszczególnych nieruchomościach. Materia postępowania z padłymi 

zwierzętami, czy szerzej zwłokami zwierzęcymi, uregulowana jest w  (Dz. U. z 2020r., póz. 

1421). Zgodnie z art. 2 pkt 26 tej ustawy przez zwłoki zwierzęce należy rozumieć zwierzęta 

padłe lub zabite w celu innym niż spożycie przez ludzi. Wobec tego zdaniem organu nadzoru 

zasadne jest stwierdzenie, że w regulaminie dotyczącym utrzymania porządku i czystości nie 

powinny być ujmowane zagadnienia dotyczące sposobu postępowania z padłymi zwierzętami. 

Z kolei w § 19 ust. l pkt 11 regulaminu Rada postanowiła: „Obowiązkowej deratyzacji 

podlegają zabudowane obszary, na których znajdują się następujące obiekty: nieruchomości, 

na których prowadzi się chów zwierząt". Zdaniem organu nadzoru, Rada Miejska nie była 

upoważniona ustawowo, do nałożenia na podmioty prywatne obowiązków wskazanych  

w zakresie obowiązkowej deratyzacji oraz terminów jej przeprowadzenia. Powyższe dotyczy 

również zapisu § 19 ust. 3 regulaminu. Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny  

w Sępólnie Krajeńskim wydał opinię pozytywną postanowieniem z dnia 27.01.2022r.  

Nr N.HŚ.9011.6.1.2022 i nie wniósł uwag do przedstawionego projektu uchwały. Biorąc pod 

uwagę stanowisko wyrażone przez organ nadzoru należało podjąć stosowną uchwałę w celu 

usunięcia wszystkich zgłoszonych uwag. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 
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Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.14 Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Więcbork przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Dotychczasowa uchwała regulująca powyższe zagadnienie, to uchwała z 27 kwietnia 2007r. 

Ta uchwała dezaktualizowała się  dlatego zdecydowano zaproponować nowe rozwiązania 

stąd wywołany projekt uchwały. Projekt zawiera przede wszystkim nowe formy wyrażania 

opinii przez mieszkańców. Wyrażanie opinii wg nowych regulacji miałoby się odbywać nie 

tylko na protokołowanych bezpośrednich spotkaniach z mieszkańcami, ale również poprzez 

przedstawienie opinii i uwag na piśmie, badania ankietowe z wykorzystaniem 

przygotowanych ankiet lub kwestionariuszy oraz konsultacji przez dedykowane platformy lub 

stronę internetową. Zasadność przeprowadzenia konsultacji będzie wynikała wprost  

z przepisów prawa, bądź w innych ważnych dla Gminy sprawach jeżeli uprawnione organy: 

Burmistrz, lub Rada Miejska , lub mieszkańcy w liczbie 30 zwrócą się z koniecznością 

przeprowadzenia takich konsultacji. Konsultacje zarządzone z mocy przepisów prawa 

odbywają się automatycznie, Zarządzenie Burmistrza określa tylko sposób ich 

przeprowadzenia. Natomiast konsultacje przeprowadzane na wniosek wymagać będą 

uprzednio zgody wyrażonej przez Rade Miejską w Więcborku, która upoważni Burmistrza do 

przeprowadzenia takowych konsultacji. Poza tym większość przepisów jest zbieżna z tym, co 

funkcjonowało w tym zakresie do tej pory. W bieżącym roku uchwała będzie wykorzystana 

do uchwalenia statutów sołectw, czy zmiany numeracji ulic.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. 15-16 Projekty uchwał w sprawie  wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz w sprawie wprowadzania 

regulaminu prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na 

wyznaczonym miejscu omówił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski.  

 

Projekty dotyczyły wspólnej tematyki, więc zostały omówione w jednym bloku tematycznym.  

 

W dniu 27 października 2021r. została podjęta ustawa o ułatwieniach w prowadzeniu handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. Ustawa ukazała się w Dzienniku Ustaw 

13 grudnia 2021r. i weszła w życie z dniem 1 stycznia 2022r. Artykuł 6 ww. ustawy wyraźnie 

wskazuje obowiązek Rady Miejskiej do podjęcia stosownych uchwał dla wykonania tej 

ustawy i są to zadania o charakterze obowiązkowym. Pierwszym krokiem jest wyznaczenie 

Targowiska Miejskiego „Mój Rynek”, jako miejsca  prowadzenia handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników, na którym przedmiotem handlu mogą być tylko produkty 

rolne, spożywcze oraz wyroby rękodzieła wytworzone w gospodarstwie rolnym. Według 

definicji osobami uprawnionymi do prowadzenia handlu są rolnicy zgodnie z rozumieniem 

ustawy o ubezpieczeniu społecznym oraz domownicy, czyli osoby, które ukończyły 15 lat, 

pozostają z rolnikiem we wspólnym gospodarstwie domowym lub zamieszkują na terenie 

jego gospodarstwa rolnego lub w bliskim sąsiedztwie. Bądź stale pracują w tym 

gospodarstwie rolnym i nie są związane z rolnikiem stosunkiem pracy.  Istotnym jest, że ww. 

osoby handlujące w piątki i soboty na targowisku zwolnione są z opłaty targowej. 

 

Regulamin prowadzenia handlu zakłada prowadzenie handlu w piątki i soboty od godz. 7:00 – 

12:00 w uzgodnieniu z gospodarzem targowiska. Handlującym nie może być każdy, a jedynie 

osoby posiadające odpowiednie uprawnienia i stosowne zezwolenia służb weterynaryjnych  

i sanitarnych. Ponadto handlujących obowiązywać będzie przestrzeganie przepisów 

dotychczasowego Regulaminu Targowiska i uchwały o utrzymaniu czystości i porządku na 

terenie gminy Więcbork. Kluczowym jest, że nie dopuszcza się handlu żywym inwentarzem. 

Szczegółowo Regulamin omówiony został na posiedzeniu Połączonych Komisji RM. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii w sprawie uchwały dotyczącej 

wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii w sprawie wprowadzania regulaminu 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym 

miejscu. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda mówił, że Burmistrz wskazał, że handlujący będą musieli 

przestrzegać wszelkich zasad sanitarno-epidemiologicznych i przepisów weterynaryjnych. 

Uważał, że na terenie gminy Więcbork jest bardzo mało producentów posiadających 

stosowne pozwolenia ww. służb. Z głosów, jakie słyszy w środowisku rolniczym wynika, że 

wywołanie ustawy jest dobrym ruchem, ale „pod publikę”, czyli na pokaz, bo w efekcie 

niewielu rolników tak na prawdę będzie mogło z tego prawa skorzystać. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka przyznał, że jest podobnego zdania. Jedynym plusem jest 

fakt, że nie będzie pobierana w te dni targowe opłata. Z klei brak poboru opłaty targowej, to 

niestety negatywny aspekt dla budżetu Gminy Więcbork.   

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023 

 

Ad.17-19 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2022, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.3.2022 z dnia 24 stycznia 2022r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85215 o kwotę 2.014,09 zł z przeznaczeniem 

na sfinansowanie wypłat zryczałtowanych dodatków energetycznych dla odbiorców 

wrażliwych energii elektrycznej oraz kosztów obsługi tego zadania realizowanego przez 
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Gminę w wysokości 2% łącznej kwoty dotacji. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w § 3110, § 4210 i § 4300. 

2. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 70005 §4430  

a rozdziałem 70007 §4430 o kwotę 100,00 zł celem sfinansowania opłat związanych  

z gospodarowaniem komunalnymi lokalami mieszkalnymi. 

3. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75095 pomiędzy §4430  

a §4210 o kwotę 4.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup zapory sieciowej UM w ramach 

projektu „Infostrada Kujaw i Pomorza – Usługi w Zakresie E-Administracji i Informacji 

Przestrzennej”. 

4. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 80101 w §4240 o kwotę 107.462,29 zł 

w celu sfinansowania wydatków związanych z realizacją rządowego programu pn. 

„Laboratoria Przyszłości”. Są to niewydatkowane środki, które Gmina Więcbork otrzymała  

w ur. Niewykorzystane środki zwiększają kwotę przychodów w §905. Całość wpłynęła także 

na zwiększenie deficytu. 

5. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85228 pomiędzy §4300  

a §4170 o kwotę 500,00 zł w związku z analizą potrzeb związanych z organizowaniem  

i świadczeniem specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Zmiany WPF dotyczą danych za 2022r. i wynikają z dotychczasowych zmian w budżecie 

Gminy Więcbork. Wprowadzenie do planu wydatków środków w kwocie 107.462,29 zł na 

realizację rządowego programu pn. „Laboratoria Przyszłości” spowodowało konieczność 

zwiększenia o kwotę planowanego deficytu, który teraz wynosi 4.707.462,29 zł. Kwota 

107.462,29 zł są to niewydatkowane środki, które Gmina Więcbork otrzymała w ubiegłym 

roku. Niewykorzystane środki zwiększają kwotę przychodów, jako środki, o których mówi 

art. 217 ust 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 
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Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Projekt jest wypadkową uchwalonego budżetu Gminy Więcbork na 2022r., w którym 

zabezpieczona została kwota 25.000,00 zł na organizację transportu zbiorowego na terenie 

powiatu sępoleńskiego. Jest to kolejny rok w którym gminy powiatu sępoleńskiego wspólnie 

finansują organizację tego transportu o charakterze publicznym. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. Wolne wnioski i informacje. 

 

Burmistrz Więcborka na podstawie § 36 ust. 2 Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 25 września 2018r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Więcbork (Dz. Urz. Woj. 
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Kuj.- Pom. z dn. 4 października 2018r. poz. 4951) ustosunkował się do Zapytań zgłoszonych 

przez radnych w punkcie „Interpelacje i Zapytania radnych”. 

 

/Odp. na Zapytanie radnej B. Migawy/ 

 Z uwagi na ilość zachorowań na COVID-19 i obostrzenia dotyczące sytuacji epidemicznej 

na terenie kraju wpływają na ograniczenie spotkań. Pod koniec lutego lub na początku 

marca po analizie aktualnej sytuacji w tym zakresie podjęta zostanie decyzja co do 

organizacji zebrań wiejskich w poszczególnych sołectwach tj., czy będą one realizowane 

w I połowie br., czy też np. w miesiącu wrześniu, kiedy sołectwa przystępują do ustalania 

zadania w ramach Funduszu Sołeckiego na kolejny rok.  

 

/Odp. na Zapytania radnego M. Łańskiego/ 

 Gmina Więcbork jest beneficjentem Funduszu Inwestycji Lokalnych m.in. na budowę 

świetlicy w Wituni otrzymała 825.000,00 zł, przy zakładanych kosztach 1.100.000,00 zł. 

Tak też przygotowana dokumentacja został przygotowana techniczna zadania. W tej 

chwili trwa etap weryfikacji kosztorysu, gdyż na przestrzeni ostatnich pięciu-sześciu 

miesięcy koszty robocizny i materiałów budowlanych znacząco wzrosły. Po 

przedstawieniu ostatecznego kosztorysu na dzień dzisiejszy, podejmowane będą dalsze 

decyzje dotyczące postępowania przetargowego, bądź szukania alternatywnych rozwiązań 

finansowania tej inwestycji. Wszystko wskazuje na to, że na dzień dzisiejszy środki 

zabezpieczone na ten cel w budżecie Gminy Więcbork, według kosztorysu 

uwzględniającego obecne ceny, mogą być niewystarczające. Po uzyskaniu ostatecznego 

kosztorysu, dokonana zostanie analiza ewentualnej rezygnacji z wykonania jakiejś części 

zadnia, by zmieścić się w kosztach zakładanych i na tej podstawie ogłosi przetarg lub 

wspólnie z radnymi poszuka się alternatywnych rozwiązań realizacji zadania.  

 Gmina Więcbork ma załatwione wszelkie uzgodnienia, odbiory, pozwolenie na 

użytkowanie oraz złożony wniosek w Spółce ENEA Operator o umowę na dystrybucję. 

Wykonano wiele telefonów, a obecnie w ogóle nie można się dodzwonić, w celu 

uzyskania informacji. Jedyna uzyskana wiadomość jest taka, że Enea Operator ma do 

trzech miesięcy na uruchomienie, do tego jest COVID i bardzo dużo osób przebywa na 

pracy zdalnej, w związku z czym terminy się wydłużają. Trzy miesiące wypadają pod 

koniec marca/początek kwietnia. To, co Gmina może robić: dzwonić, czy interweniować 

poprzez różne osoby, czyni. Jedyne, co potrzeba, aby lampy uruchomic, to podpisanie 

umowy na dystrybucję. 

 

Burmistrz Więcborka poprosił Przewodnicząca RM o udzielenie głosu Dyrektorowi 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, w celu przedstawienia 

Radnym oraz mieszkańcom gminy Więcbork informacji dotyczącej Dodatku Osłonowego. 

 

 

Dyrektor MGOPS w Więcborku mówił, że wnioski o Dodatek Osłonowy można składać  

w siedzibie MGOPS w Więcborku w dziale Świadczeń Rodzinnych. Kryterium dochodowe, 

jakie obowiązuje tego świadczenia, to dochód 1.500,00 zł na osobę w przypadku rodziny  

i dochód 2.100,00 zł w przypadku gospodarstwa jednoosobowego. W przypadku tego dodatku 

funkcjonuje mechanizm „złotówka, za złotówkę”, oznacza to, że w przypadku niewielkiego 

przekroczenia ww. dochodu, przyznawane świadczenie będzie pomniejszane o kwotę 

przekroczenia kryterium dochodowego. Wnioski można składać do końca października 2022r. 

wnioski złożone po tym terminie nie będą rozpatrywane. Wypłata świadczenia nastąpi 

najpóźniej 2 grudnia 2022r. Kwoty dodatków, o których jest mowa w ustawie są to kwoty 

roczne, nie miesięczne, a płacone w zależności od tego, kiedy złożony zostanie wniosek  
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w dwóch lub jednej racie. Zwiększone dofinansowanie przysługuje, jeżeli źródło ogrzewania 

zasilane jest węglem lub paliwami węglopochodnymi i zgłoszone jest to w formie deklaracji/ 

wpisu do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. Składając wniosek do 31 lipca br. 

pod uwagę brane są dochody z roku 2020, natomiast jeżeli wniosek złożony zostanie od  

1 sierpnia do 31 października wówczas uwzględniane są dochody za rok 2021. Dyrektor 

zachęcił do odwiedzenia strony internetowej Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku lub 

strony internetowej Urzędu Miejskiego w Więcborku, gdzie wszystkie informacje w tym 

temacie również są dostępne. Poza tym, jeżeli nastąpi jakakolwiek zmiana w zakresie 

omawianego świadczenia, stosowna informacja zostanie tam również zamieszczona. 

 

 

Na tym obrady zakończono 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady czterdziestej drugiej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


